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Skarpnäck, Enskede-Årsta-Vantör och Farstas råd för 
funktionshinderfrågor 

Protokoll 

Närvarande: 

Lennart Almqvist (Autism & Aspergerföreningen i Stockholm)  
Rolf Eriksson (FSDB - Förbundet Sveriges Dövblinda Stockholm och 
Gotland)  
Yvonne Holmberg – (FR- Astma – och Allergiföreningen i Stockholm)  
Beatrice Kolijn (DHR - Delaktighet, Handlingskraft, Rörelsefrihet - 
Stockholmsavdelningen) 
Lena Nisula Wester (SFR - Synskadades Riksförbund Stockholms stad)  
Anton Ullvin (FHDBF - Föreningen för Hörselskadade och Döva barn med 
Familjer)  

Närvarande tjänstepersoner: 

Från Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsförvaltning  
Gustav Hjorth Tegman, utredare  
 
Från Farsta stadsdelsförvaltning  
Theresé Grahn, avdelningschef Individ-och familjeomsorg 
Marie Lundgren, verksamhetscontroller och sekreterare 
 
Från Skarpnäck stadsdelsförvaltning  
Elina Gehlen, verksamhetscontroller 
Anna Odelby, verksamhetscontroller 
 

Frånvarande: 

Anne Mondotter (SRF-Synskadades Riksförbund Stockholms stad) 
Parisa Piran (Attention) 

Tidpunkt: 

2025-01-22 13:30 – 16:00 

Plats: 

Farsta stadsdelsförvaltning, Storforsplan 36 
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Sammanträdets öppnande och 
godkännande av dagordning 
 

 

1. Sammanträdets öppnande och 
godkännande av dagordning 

Lennart öppnade mötet. 

2. Val av protokolljusterare och tid för 
justering av protokollet 

Anton och Yvonne justerar inom en vecka efter att sekreteraren har 
skickat ut protokollet.  

3. Genomgång av föregående protokoll 

Rådet önskar återkoppling kring fixartjänsten, specifik fråga om vad 
som gäller på gruppbostäder. Möjlighet att ställa frågan finns inför 
nästa möte då områdeschef för utförare i Farsta kommer att delta.  

Rådet önskar återkoppling kring tjänsteutlåtanden. Detta behandlas i 
detta protokoll under punkt 4. 

4. Information och punkter från 
förvaltningarna 

Återkoppling rutin tjänsteutlåtanden  
 
Rådet önskar möjlighet att inkomma med synpunkter i senare skede 
än precis i början av processen. Förvaltningarna framför att det är 
viktigt att rådet får möjlighet att ha synpunkter på grunden till 
tjänsteutlåtanden, exempelvis på förslag till nya program och 
riktlinjer. Förslag om att i år prova att inkludera rådet i högre grad 
under skrivprocessen. Eftersom rådets sammanträden inte alltid 
matchar med tider för inlämning av tjänsteutlåtanden så provar vi 
att ställa eventuella följdfrågor per mail. Kommunicering sker via 
rådets sekreterare för i år.  
Förtydligande om att det finns många områden där personer med 
funktionsnedsättning berörs, inte minst utemiljön som förvaltningen 
delvis har ansvar för. Det kan också finnas medborgarförslag där 
rådet kan komma med inspel.  

Insamling av frågor till utförare och biståndshandläggning 
inom funktionsnedsättning 

Vid nästa sammanträde den 1 april deltar Kim Winberg Cavallin, 
enhetschef för Biståndsenheten för personer med 
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funktionsnedsättning och Helene Homanen Kristiansson, 
områdeschef för utförare inom funktionsnedsättning. 

Rådet har möjlighet att inkomma med frågor i förväg. Rådet vill 
skicka med dessa frågor: 

 Fritid för personer som bor på gruppbostad – vad ingår? 
 Är det möjligt för personer som bor på gruppbostad att åka 

på kollo? 
 Vad gäller vid kluriga praktiska göromål på gruppbostad, 

tex om en lampa som sitter väldigt högt upp behöver bytas . 
 

Rådet ombeds att inkomma med fler frågor som mailas till rådets 
sekreterare marie.lundgren@stockholm.se senast den 15 mars. 
Marie mailar också ut en särskild påminnelse om detta. Det kommer 
också vara möjligt att ställa spontana frågor den 1 april.  

Förskola 

Rådet önskar att representant för förskolan bjuds in till något 
kommande sammanträde.  

Information om träff med presidiet  

Presidiet i Farsta är inbjudna till rådet, så snart datumet är satt får 
rådet information.  

Nya socialtjänstlagen 

Regeringen lämnar proposition till riksdagen i januari. Riksdagen 
förväntas ta beslut under våren. Nya socialtjänstlagen planeras träda 
i kraft i juli 2025. Lagförslaget säger att socialtjänstlagen ska arbeta 
mer förebyggande och erbjuda snabbare och enklare insatser utan 
behovsprövning.  

Rådet kommer att få mer information på kommande sammanträde. 
Lenas organisation kommer att tillhandahålla anpassad information, 
Lena återkommer om detta.  

Tider för årets sammanträden: 

 Onsdag 22 januari 2025 kl. 13:30 – 16:00  
Första halvtimmen är endast för rådets medlemmar, kl. 14 
ansluter sekreterare och chef. 
Plats: Lokal Storfors, entréplan, Storforsplan 36, Farsta 
Centrum.    
 

 Tisdag 1 april 2025 kl. 13:30 – 16:00  
Första halvtimmen är endast för rådets medlemmar, kl. 14 
ansluter sekreterare och chef. 
Plats: Lokal Storfors, entréplan, Storforsplan 36, Farsta 
Centrum. 

mailto:marie.lundgren@stockholm.se
https://www.google.com/maps/search/Storforsplan+36,+Farsta?entry=gmail&source=g
https://www.google.com/maps/search/Storforsplan+36,+Farsta?entry=gmail&source=g
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 Tisdag 6 maj 2025 kl. 13:30 – 16:00  

Första halvtimmen är endast för rådets medlemmar, kl. 14 
ansluter sekreterare och chef.  
Plats: Lokal Storfors, entréplan, Storforsplan 36, Farsta 
Centrum.   
 

 Torsdag 18 september 2025 kl. 09:30-12:00  
Första halvtimmen är endast för rådets medlemmar, kl. 10 
ansluter sekreterare och chef.  
Plats: Lokal Storfors, entréplan, Storforsplan 36, Farsta 
Centrum.   

  

 Onsdag 22 oktober 2025 kl. 13:30 -16:00  
Första halvtimmen är endast för rådets medlemmar, kl. 14 
ansluter sekreterare och chef. 
Plats: Lokal Storfors, entréplan, Storforsplan 36, Farsta 
Centrum.   
 

 Tisdag 2 december 2025 kl. 13:30-16:00  
Första halvtimmen är endast för rådets medlemmar, kl. 14 
ansluter sekreterare och chef.  
Plats: Lokal Storfors, entréplan, Storforsplan 36, Farsta 
Centrum.   
 

5. Anmälningsärenden/Övrigt 
Rådsmedlem berättar att innan rådet blev gemensamt fanns 
en mer lokal förankring vilket var bra. Exempelvis bjöds 
representanter för olika verksamheter, närpolis och 
köpcentrum in och rådet hade möjlighet till dialog. 
 
Snöröjningen har inte fungerat överallt. Vid problem så är 
det viktigt att anmäla i appen Tyck till, mer information 
finns här: Felanmäl och tyck till om trafik- och utemiljö - 
Stockholms stad 
Det går också att ringa och göra felanmälan på 
telefonnummer: 08 651 00 00.  
Det finns en ansvarsfördelning för snö och is inom 
Stockholms stad. Enligt överenskommelsen är det 
Trafikkontoret som ansvarar för vinterväghållning på gator, 
torg, gång- och cykelbanor inom Stockholms stad. 
Fastighetsägaren ansvarar för snö som ligger på fastighetens 
tak, samt för det dagvatten som leds från fastigheten och kan 
orsaka isbildning på gångbanor. 
 

https://www.google.com/maps/search/Storforsplan+36,+Farsta?entry=gmail&source=g
https://www.google.com/maps/search/Storforsplan+36,+Farsta?entry=gmail&source=g
https://www.google.com/maps/search/Storforsplan+36,+Farsta?entry=gmail&source=g
https://www.google.com/maps/search/Storforsplan+36,+Farsta?entry=gmail&source=g
https://trafik.stockholm/tyck-till/
https://trafik.stockholm/tyck-till/
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Rådet lyfter att det är viktigt att tänka på att inte skräpa ner 
och att kasta sopor på anvisad plats.  
 
Insiktsutbildningen för politiker på Kliniskt träningscentrum 
i Högdalens vård- och omsorgsboende. Första 
utbildningstillfället har skett och då deltog fem personer. 
Två tillfällen kvarstår och totalt har 19 anmälningar 
inkommit.  
Förslag om att ha ett kommande sammanträde på Kliniskt 
träningscentrum på Högdalens äldreboende, där 
insiktsutbildningen äger rum.  
 
Rådsmedlemmar uppger att de inte fått arvodering för vissa 
utbildningar som Funktionsrätt Stockholm stad hållit under 
2024, vilket de har rätt till. Marie ber Funktionsrätt om 
deltagarlistor och ordnar utbetalningar.  
 

6. Sammanträdet avslutas 
 

Yvonne Holmberg
Ledamot

Anton Ullvin
Ledamot
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